
 

Ikt. sz.: NJB-41/8-9/2020. 

NJB-7/2021. sz. ülés 
(NJB-51/2018-2022. sz. ülés) 

J e g y z ő k ö n y v  

az Országgyűlés Népjóléti bizottságának 
2021. május 4-én, kedden, 13 órára  

az Országház Delegációs termébe (főemelet 40.) 
összehívott üléséről 



2 

Tartalomjegyzék 

 

Az ülés megnyitása, a napirendi javaslat ismertetése 6 

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 8 

A távol maradó tagok névsorának megállapítása 8 

Az ülés berekesztése 9 

 



3 

Napirendi javaslat 

 

1. Beszámoló a koronavírus járvány miatt Magyarország egész területére elrendelt 
egészségügyi válsághelyzet meghosszabbításáról 
(Az egészségügyről szóló 1997. évi CLIV. törvény 228. § (2c) bekezdése alapján) 

2. EGYEZTETÉSI ELJÁRÁS - európai egészségügyi unió 
a) Az Európai Parlament és a Tanács rendelete az Európai Gyógyszerügynökség 
által a gyógyszerek és orvostechnikai eszközök tekintetében a válsághelyzetekre 
való felkészültség és a válságkezelés terén betöltött szerep megerősítéséről [COM 
(2020) 725; 2020/0321 (COD)] 
b) Az Európai Parlament és a Tanács rendelete az Európai Betegségmegelőzési és 
Járványvédelmi Központ létrehozásáról szóló 851/2004/EK rendelet 
módosításáról [COM (2020) 726; 2020/0320 (COD)] 
c) Az Európai Parlament és a Tanács rendelete a határokon át terjedő súlyos 
egészségügyi veszélyekről és az 1082/2013/EU határozat hatályon kívül 
helyezéséről [COM (2020) 727; 2020/0322 (COD)] 
(Bizottsági vélemény kialakítása a HHSZ 140. § (4) bekezdés alapján) 

3. A fogyatékos személyek jogairól és esélyegyenlőségük biztosításáról szóló 1998. 
évi XXVI. törvény és a magyar jelnyelvről és a magyar jelnyelv használatáról szóló 
2009. évi CXXV. törvény módosításáról szóló törvényjavaslat (T/15981. szám) 
(Dr. Tapolczai Gergely (Fidesz) képviselő önálló indítványa) 
(Részletes vita a HHSZ 44-45. §-a alapján) 
(Kijelölt bizottság) 

4. A koronavírus elleni védettséget igazoló igazolvánnyal kapcsolatos szabályok 
módosításáról szóló határozati javaslat (H/15853. szám) 
(Szabó Timea (Párbeszéd) képviselő önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

5. A járvány elleni védekezésben kiemelt feladatot ellátó Szabolcs utcai kórház 
zavartalan működésének biztosításáról szóló határozati javaslat (H/15764. szám) 
(Szabó Timea (Párbeszéd) képviselő önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

6. A koronavírus-elleni védőoltás beadása előtti ingyenes tesztelési lehetőségről 
szóló határozati javaslat (H/15855. szám) 
(Rig Lajos (Jobbik) képviselő önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

7. A korhatár előtti öregségi nyugdíjak megszüntetéséről, a korhatár előtti ellátásról 
és a szolgálati járandóságról szóló 2011. évi CLXVII. törvény módosításáról szóló 
törvényjavaslat (T/15894. szám) 
(Dr. Vadai Ágnes, Arató Gergely (DK) képviselők önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

8. Az árvaellátás legkisebb összegének azonnali emeléséről szóló határozati javaslat 
(H/15963. szám) 
(Z. Kárpát Dániel (Jobbik) képviselő önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 
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9. Az árvaellátás megemeléséről és a kegyeleti támogatásról szóló határozati 
javaslat (H/15964. szám) 
(Tordai Bence, Szabó Timea (Párbeszéd) képviselők önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

10. A szociális dolgozók 2021. évi egyszeri bérkiegészítéséről szóló határozati javaslat 
(H/15914. szám) 
(Ungár Péter, Csárdi Antal, Demeter Márta, Dr. Keresztes László Lóránt, Hohn 
Krisztina, Schmuck Erzsébet (LMP) képviselők önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

11. Az otthonápolás, otthonápolók, otthongondozók napjáról szóló határozati 
javaslat (H/16025. szám) 
(Ungár Péter (LMP), Bana Tibor (független), Bősz Anett (DK), Csárdi Antal 
(LMP), Dr. Szakács László (MSZP), Dr. Szél Bernadett, Farkas Gergely 
(független), Mesterházy Attila (MSZP), Szabó Szabolcs (független) képviselők 
önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

12. Az egészségügyi szolgálati jogviszonyról szóló 2020. évi C. törvénynek a 
különleges szakértelmet igénylő egészségügyi szolgáltatásokkal kapcsolatos 
módosításáról szóló törvényjavaslat (T/16017. szám) 
(Dr. Szél Bernadett (független) képviselő önálló indítványa) 
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

13. Egyebek 
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Az ülés résztvevői 

A bizottság részéről 

Megjelent 

Elnököl: Korózs Lajos (MSZP), a bizottság elnöke  
 
Dr. Lukács László György (Jobbik)  
Varga Zoltán (DK)  
Szabó Timea (Párbeszéd)  
 
 

Meghívottak 

Megjelentek 

Dr. Szél Bernadett (független)  
Z. Kárpát Dániel (Jobbik) 
 
 

A bizottság titkársága részéről 

Dr. Buksza Zsolt bizottsági főmunkatárs  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 13 óra 08 perc) 

Az ülés megnyitása, a napirendi javaslat ismertetése  

KORÓZS LAJOS (MSZP), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: 
Tisztelettel köszöntöm önöket! Jó napot kívánok! Tisztelettel köszöntöm azokat, akik 
megjelentek a mára, május 4-én 13 órára összehívott népjóléti bizottsági ülésen. 
Köszöntöm azon képviselőtársainkat is, akik előterjesztőként vannak jelen ezen a 
bizottsági ülésen. 

A bizottsági ülést megnyitom. Helyettesítések bejelentésére kerülne sor, 
viszont ilyen nem érkezett. Ellenben érkezett hozzám néhány levél, erről szeretném 
önöket tájékoztatni, elsősorban azért, mert várunk egypár percet, hátha a 
képviselőtársaink még befutnak, adjunk nekik ennyi esélyt. Jelenleg a bizottsági ülés 
határozatképtelen, ezért gondolom, hogy egypár percet várunk türelemmel, hogy 
képviselőtársaink beérkezzenek. 

Tekintettel arra, hogy ahogy említettem, bizottságunk még nem 
határozatképes, így a házszabály 113/A. § (2) bekezdése alapján kísérletet teszek a 
határozatképesség biztosítására, oly módon, hogy néhány percet várakozunk. Addig 
ismertetem a napirendi javaslatot és az ülés összehívásának indokait is. 

Képviselőtársaim! Önök előtt ismeretes az, egyrészről, mert érintettek, hogy 
javaslatot tettem több olyan napirendi pontra, amely képviselői önálló indítványokról 
szólna, továbbá a házelnök úr egy levélben értesített bennünket arról, hogy bizonyos 
napirendi pontokat május 15-éig le kell tárgyalnia a Népjóléti bizottságnak, tehát ez 
nem vagy-vagy opció, hanem kötelezően ellátandó feladat a részünkről. 

Én javasoltam immáron sokadszor, hogy vegyük napirendre a válsághelyzettel 
kapcsolatos intézkedéseket, ez volt az 1. napirendi pont, amit én javasoltam, a 
beszámoló a koronavírus-járvány miatt Magyarország egész területére elrendelt 
egészségügyi válsághelyzet meghosszabbításáról. Karácsony előtti héten kaptuk 
kézhez az EMMI ebbéli feljegyzését, és én ezt szerettem volna itt most már többedszer 
napirendre tűzni, hogy az operatív törzs adjon számot az illetékes bizottság előtt, hogy 
hogyan kezelik a válsághelyzetet. 

A 2. napirendi pontnál javaslatot tettem arra, amit a házelnök úr kért, amely 
egy egyeztetési eljárás az európai egészségügyi unióról. Ennek van három alpontja, 
engedjék meg, hogy ezeket ne soroljam föl, hiszen a meghívóban mindenki megkapta. 

Továbbá van olyan kötelezettségünk, hiszen éppen a Népjóléti bizottság egyik 
tagja nyújtotta be a fogyatékos személyek jogairól és esélyegyenlőségük biztosításáról 
szóló törvényhez, Tapolczai Gergely képviselő úr önálló indítványát mint kijelölt 
bizottság kellett volna tárgyalni a mai nap folyamán.  

Továbbá Szabó Timea képviselő asszony javaslatot tett a koronavírus elleni 
védettséget igazoló igazolvánnyal kapcsolatos előterjesztés megtárgyalására, továbbá 
szintén a képviselő asszony kezdeményezésére a Szabolcs utcai kórház zavartalan 
működése ügyében kellett volna szintén önálló képviselői indítványt tárgysorozatba 
vennünk.  

Javasoltuk napirendre Rig Lajos képviselő indítványát a koronavírus elleni 
védőoltás beadása előtti ingyenes tesztelési lehetőségről, valamint Vadai Ágnes és 
Arató képviselő úr javaslatát, a korhatár előtti öregségi nyugdíj megszüntetéséről, a 
korhatár előtti ellátásról és a szolgálati járandóságról szóló törvényt, itt is 
tárgysorozatba vételről kellett volna döntenünk. 

Javasoltam, hogy Z. Kárpát Dániel - köszöntöm itt, képviselő úr, 
előterjesztőként - javaslatát is vegyük napirendre, hiszen a múltkor elmaradt, az 
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árvaellátás legkisebb összegének azonnali emeléséről szóló határozati javaslatot, amit 
meg kellett volna tárgyalni. 

Szintén az árvaellátás megemeléséről szól Szabó Timea és Tordai Bence 
képviselők indítványa, különösen a kegyeleti támogatással összhangban, itt szintén 
tárgysorozatba vételről kellett volna dönteni. 

A szociális dolgozók egyszeri bérkiegészítéséről Ungár Péter és képviselőtársai 
javaslata, az otthonápolással kapcsolatos határozati javaslat szintén Ungár képviselő 
úr részéről.  

Köszöntöm Szél Bernadett képviselő asszonyt, akinek szintén van egy önálló 
indítványa, amelyet a Népjóléti bizottságnak meg kéne tárgyalni. Természetesen itt 
is a tárgysorozatba vételről kéne döntenünk, az egészségügyi szolgálati jogviszonyról 
szóló törvényhez nyújtotta be a képviselő asszony ezt az indítványát. 

Nos, azt hiszem, hogy fölösleges ismételni magam. Nagyon fontos ügyeket 
kellett volna tárgyalni a mai nap folyamán a bizottságunknak.  

Nézzék! Ami különösen fáj nekem, az az, hogy amikor fontos ügyek vannak, és 
a kormánypárti képviselők számára fontos ügyek vannak, akkor szinte 
maradéktalanul itt vannak a képviselők a bizottsági ülésen, és úgy látom, hogy amikor 
egy kicsit kellemetlen dolgok is felszínen vannak vagy előkerülnek, akkor egyszerűen 
nem jelennek meg a bizottsági ülésen.  

Ahogy említettem önöknek, több levelet is váltottunk, illetve telefont kaptunk 
a bizottság titkárságára, illetve a bizottság számítógépére. Először még arról szólt az 
egyeztetés, hogy néhány napirendi javaslatomat szeretnék levenni napirendről, és jó 
néhányat meg akarnak tárgyalni, többek között azt, amit a házelnök úr is kért, hogy 
május 15-ig tárgyalja meg a bizottság. Azért időzöm ennél egy kicsit hosszabb ideig, 
mert egy másik bizottság ezt már letárgyalta, az Európai ügyek bizottsága, és utána 
rendelték hozzánk ezt a kérdést.  

Megmondom önöknek őszintén, én meghívtam erre a bizottsági ülésre Ujhelyi 
István európai parlamenti képviselő urat, elsősorban azért, mert ő nagyon sokat 
dolgozott az elmúlt két évben, hogy létrejöjjön ez az európai egészségügyi unió, és az 
európai politikusok István nagyon sok kezdeményezését megfogadták, amiket bele is 
építettek ezekbe az elképzelésekbe, amely a jövőről szólna.  

Hangsúlyozom, ezt követően két forgatókönyv is készült. Az egyik, hogy ha zárt 
ülés van és a kormánypárti képviselők zárt ülést kezdeményeznek, és egy másik 
forgatókönyv készült arra, hogy ha nyilvános a bizottsági ülés. Ehhez képest mintegy 
másfél-két órával ezelőtt jött az e-mail, előtte egy telefon, hogy mégsem vesznek részt 
a bizottsági ülésen. Tehát a kormány által elkészített álláspontot, amit a házelnök 
kért, hogy tárgyaljon meg a bizottságunk, azt sem tudjuk most napirendre venni, 
ugyanis a két bizottságnak véleményt kell mondani róla ahhoz, hogy a 
kormányálláspontot Brüsszelben képviselni tudják.  

Kaptunk háttérdokumentumokat, itt van, azt hiszem, hogy képviselőtársaim 
mindegyiket megkapták, hiszen az egyiket, éppen a határokon át terjedő súlyos 
egészségügyi veszélyekről szóló európai uniós határozat bizonyos részeit hatályon 
kívül kell helyezni.  

Ugyanakkor foglalkoznunk kellett volna az Európai Parlament és a Tanács 
rendelete az Európai Gyógyszerügynökség által a gyógyszerek és orvostechnikai 
eszközök tekintetében a válsághelyzetekre való felkészültség és válságkezelés terén 
betöltött szerep megerősítéséről szóló rendeletről, tehát nem holmi tingli-tangli 
napirendről van szó. Továbbá az Európai Parlament és a Tanács rendelete az Európai 
Betegségmegelőzési és Járványvédelmi Központ létrehozásáról szóló rendelet 
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módosítását kellett volna itt lebonyolítanunk, és ahogy említettem, a képviselői 
önálló indítványokat. 

Nos, ha rögtön csak az utóbbival foglalkozunk néhány mondat erejéig: nem 
lett volna fontos ennek a bizottságnak, hogy a magyar kormány hogyan kíván eleget 
tenni a szorosabb tagállami jelentéstételi kötelezettségeinek, hogy hogyan történik 
majd kiterjedtebb módon az adatgyűjtés? Hogyan fogják az adatokat digitalizálni? 
Hogyan fogják létrehozni a digitális infrastruktúrával megerősítve az európai 
egészségügyi adattér programot? 

Én azt gondolom, hogy nagyon is itt lett volna helye. Hogy az integrált járvány-
előrejelző rendszerek hogyan fognak működni? Hogy a közös standardok, amelyeket 
az Európai Unió minden egyes tagállamára érvényesíteni akarnak, ezek mit fognak 
tartalmazni? Vagy ne lett volna helye itt, a bizottság előtt a veszélyeztetett és célzott 
megelőzési és reagálási intézkedésekről szóló javaslatnak a népességcsoportok 
azonosításának megerősítéséről?  

Elég csak arra gondolnunk, hogy szinte egész Európában tudjuk jól, mely 
társadalmi csoportok a leginkább kiszolgáltatottak, a nagyon rossz egészségi 
állapotban lévő társadalmi csoportok a bentlakásos intézményekben lévők, 
Magyarország esetében a roma népesség, amelyik borzasztóan ki van szolgáltatva a 
Covid-járványnak. Ezekről kellett volna itt beszélni.  

Itt lett volna a helye a gyógyszerek és orvostechnikai eszközök tekintetében a 
válságkezelésre való felkészültség és válságkezelés terén betöltött szerep 
megerősítésének. Hogyan lehetett volna a rugalmas ellenállóképességet növelni. 
Megnézhettük volna, hogy megtette-e az első lépéseket az Unió az egészségbiztosítási 
keret megszilárdítására. Honnan lesznek források? A ’21-27 közötti európai uniós 
költségvetésből mennyit szánnak ezekre a programokra, mennyit szánnak ezekre a 
projektekre? Ezekről kellett volna itt beszélni. 

Amiért én ezt elmondtam, higgyék el, nem az időhúzás volt, hanem azt 
gondolom, hogy egy parlamenti képviselő, egy választott parlamenti képviselő 
nemcsak tízmillió ember képviseletében van itt az Országgyűlésben, hanem bizony 
együtt kell működnünk, különösen egy ilyen válságos helyzetben, a szomszédos 
országokkal, az Európai Közösséggel.  

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 

Megállapítom, hogy nem tudtuk helyreállítani a határozatképességet, így a 
bizottság továbbra sem határozatképes. 

A távol maradó tagok névsorának megállapítása 

A jegyzőkönyv számára be kell hogy mondjam a távolmaradók névsorát, 
szintén a határozati házszabály 113/A. § (2) bekezdésének megfelelően.  

Ismertetem a bizottsági ülésről távol maradók névsorát, és tájékoztatom 
önöket, hogy dr. Kovács József alelnök úr a kormánypárti bizottsági tagok nevében, 
ahogy említettem, előzetesen jelezte, hogy az ülésről távol maradnak: Selmeczi 
Gabriella, Kovács József, Zombor Gábor, Kovács Sándor, Pesti Imre, Molnár Ágnes, 
Révész Máriusz, Tapolczai Gergely és Nacsa Lőrinc, továbbá távolmaradását 
előzetesen bejelentette Rig Lajos képviselő úr és Volner János.  
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Az ülés berekesztése 

Az ülést berekesztem. Nagyon sajnálom, hogy így alakult. Viszontlátásra! 
 

(Az ülés befejezésének időpontja: 13 óra 22 perc) 

 

 

Korózs Lajos 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Farkas Cecília 


